
RO.0012.2.7.2020 

Protokół Nr 18/2020 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa                          

i Transportu w dniu 16 października 2020 r. 

 

   Posiedzenie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty i Transportu zostało zwołane przez: 

Pana Marka Brzozowskiego – Przewodniczącego Komisji, z następującym porządkiem 

posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2019/2020. 

4. Analiza projektów uchwał pod obrady XV sesji Rady Gminy Brańsk.  

5. Zapytania i wolne wnioski. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 900 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Brańsk, 

ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 

                                                                                                                 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty 

Budownictwa  i Transportu, stan członków – dziewięciu– obecnych ośmiu: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 

2. Paweł Wysocki   Zastępca Przewodniczącego Komisji 

3. Elżbieta Moczulska   Członek Komisji 

4. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 

5. Anna Czesława Żero   Członek Komisji 

6. Grażyna Płonowska   Członek Komisji 

7. Marek Kadłubowski    Członek Komisji 

8. Franciszek Rułka   Członek Komisji 

Nieobecny Radny Franciszek Bolesta 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 

2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 

3. Elżbieta Janina Szymańska  Sekretarz Gminy 

4. Monika Agnieszka Dygas  Skarbnik Gminy 

5. Weronika Sztejniec   Kier.Ref. Organizacyjnego, Oświaty i Kultury 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 

 

Ad.1 Przewodniczący Komisji radny Pan Marek Brzozowski otworzył posiedzenie powitał 

przybyłych członków Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu 

oraz osoby zaproszone. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność posiedzenia i podejmowania uchwał, opinii itp.  

 

Ad. 2 Przewodniczący Komisji odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do członków 

Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian. Wobec braku wniosków poddał pod 



głosowanie zatwierdzenie porządku dziennego posiedzenia. Komisja w głosowaniu jawnym 

głosami 8 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 porządek posiedzenia przyjęła                 

jednogłośnie. 

 

Ad. 3 Analiza informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2019/2020 

   Pełną informację radni otrzymali na tablety, natomiast Pani Weronika Sztejniec Kierownik 

Ref. RO przedstawiła w streszczeniu, to co jest najważniejsze. 

 

   Wójt Gminy zwrócił się z pytaniem do Pani Skarbnik, czy jakakolwiek subwencja wpłynęła 

do gminy w związku z podwyżką poborów dla nauczycieli o 9,6%.   

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że ok 40tys.zł 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała,  ile podwyżki kosztowały gminę? 

 

  Skarbnik Gminy poinformowała, że nie może udzielić odpowiedzi, gdyż należałoby to 

wyliczyć. 

 

   Kolejne pytanie Przewodniczącej Rady Gminy dotyczyło ilości dzieci w Szkole                            

w Domanowie a ile w Szkole Filialnej Świrydach? 

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że w Domanowie 149 dzieci a w SF Świrydy 39 dzieci. 

 

   Przewodnicząca Rady zaproponowała przedyskutowanie sprawy wydłużenia godzin pracy 

Punktów Przedszkolnych, gdyż niektóre gminy wprowadzają pracę Punktów do godz. 16:00. 

Dalej powiedziała – „w związku z tym, część dzieci z gminy Brańsk, uczęszcza do placówek 

w innej gminie. Warto pomyśleć o naszej gminie, może są takie potrzeby (chociaż wiem, że 

przez to będą większe wydatki). Struktura wsi się zmienia, coraz więcej kobiet na wsi pracuje 

nie tylko w rolnictwie. Pierwszym sygnałem dla nas jest to, że dzieci ze Świryd „uciekają” nam 

do Topczewa, bo tam Punkt Przedszkolny jest do godz. 16:00”. 

 

  Wójt Gminy powiedział – „jest to dobry temat, tylko w Topczewie nie ma Świetlicy. 

Nauczyciele prowadzą bezpłatne dyżury. Zlikwidujcie świetlice i wydłużcie pracę Punktów”.  

 

   Radny Pan Witold Sierocki zapytał, czy to w ogóle się będzie opłacało? Wyraził, też opinię, 

że rodzice nie mogą zrzucać wychowania dzieci na szkołę i jest przeciwny wydłużaniu godzin 

pracy punktów przedszkolnych, za które gmina ma płacić. 

 

   Przewodnicząca Rady odnosząc się do zdania przedmówcy powiedziała, że jako matka 

pracująca jest jak najbardziej za wydłużonym funkcjonowaniem przedszkoli i Punktów 

Przedszkolnych, bo nie każdy w domu ma babcię, która dziećmi się zajmie. Powiedziała też, 

że najpierw należałoby przeprowadzić rozeznanie, czy na terenie gminy są takie potrzeby i czy 

rodzice byliby zainteresowani. 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka wyraził zdanie, że  rodzice chcący wydłużonych godzin pracy 

Punktów Przedszkolnych, powinni za nie płacić w 100%. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski wyraził pogląd,  iż żadne 

zwiększanie wymiaru godzin w Szkole Świrydach  nic nie zmieni, bo to nie jest kwestia 



organizacji szkół. 

  

   Sekretarz Gminy poinformowała, że wnioski w tej chwili o wydłużenie godzin pracy,  złożyła 

Pani Dyrektor z Domanowa. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski wyraził pogląd, że wydłużenie 

godzin pracy w Punkcie Przedszkolnym w Domanowie,  nie „ściągnie” dzieci ze Świryd. 

 

   Przewodnicząca Rady z kolei zauważyła, że jeżeli nie będzie reakcji w tej sprawie,  to rodzice 

mogą zabrać dzieci z Domanowa do Brańska i wówczas gmina będzie musiała subwencję na te 

dzieci przekazać do Brańska. Następnie zaapelowała, że warto się nad tym pochylić i to co Pan 

Wójt zaproponował, przedyskutować z dyrektorami a oni ze swoją kadrą. 

 

   Wójt Gminy włączył się do dyskusji zapowiadając rozliczenie nauczycieli z godzin 

nadliczbowych. Bo to co zauważył w szkołach na terenie gminy, nie dzieje się w innych 

szkołach, a subwencja oświatowa nie obejmuje godzin nadliczbowych. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski wyraził pogląd, że patrząc na 

rachunek zysków i strat, stawiając po jednej stronie dzieci z subwencją po drugiej bez 

subwencji, należałoby wyliczyć, przeanalizować,  bo może okazać się patrząc od strony 

ekonomicznej, nie społecznej, że nie warto walczyć o te dzieci, których nie ma. 

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski wyraził zdanie – „jeżeli w teren „pójdzie opinia”, że gmina 

nie walczy o swoje dzieci, to też będzie nie dobrze”. 

 

   Przewodnicząca Rady podsumowując dyskusję, powiedziała, że radni muszą zwracać uwagę 

na wszystko, między innymi  na to, że  struktura gminy się zmienia, dużo ludzi ze wsi pracuje 

zawodowo i dojeżdża. Jeżeli nie mają rodziców, dziadków, to mają kłopot.  

Dalej mówiła – „powinniśmy brać przykład z innych gmin, nie można ot tak oddawać swoich 

dzieci, nie pokazując, że dbamy o mieszkańców i rozwój oświaty na naszym terenie. Nie można 

myśleć tylko w kategorii „pieniędzy”. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski stał na stanowisku, że rodzice 

powinni zadecydować czego chcą, czy  spełniać się zawodowo, robić karierę, czy wychowywać 

swoje dzieci. 

 

   Radna Pani Anna Żero zwróciła uwagę, że czasami posyłanie dziecka do szkoły w innej 

gminie wynika z tego że rodzice tam pracują. Jadąc do pracy, po drodze zawożą i odbierają 

swoje dzieci ze szkoły, nie martwiąc się, że dziecko stoi na przystanku. Gmina może tworzyć 

warunki i wydłużać czas pracy szkół na terenie gminy, ale nie koniecznie wpłynie to na liczbę 

dzieci uczących się poza gminą.  

 

 Przewodnicząca Rady m.in. powiedziała - utworzenie Punktów Przedszkolnych na terenie 

gminy było bardzo dobrym posunięciem, które część dzieci zatrzymało. Natomiast gmina 

powinna stworzyć takie warunki, aby dzieci chciały uczyć się w szkołach na terenie gminy. 

Jeżeli „rozwalimy” system oświaty poprzez to, że dzieci będą od nas odchodzić, to gmina dużo 

straci, bo tam gdzie jest szkoła, kościół, tam jest kultura, życie tętni i  tego powinniśmy się 

trzymać”.  

 

Wójt Gminy zaznaczył– „nie powinno się wszystkiego scedować na gminę, to dyrektorzy 



powinni motywować swoich nauczycieli, żeby też coś od siebie dali dla tych dzieci. Jeżeli jeden 

zostanie jedną godzinę po pracy, drugi drugą, sprawa będzie załatwiona”. 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka poruszył kwestię autobusów dowożących dzieci do szkół, 

poinformował o przypadkach zabierania  dzieci nie tylko na przystanku szkolnym ale 

mieszkających  na końcu wsi oraz o odwożeniu opiekunki pod dom, co na pewno generuje 

koszty. 

 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że gmina nie ponosi kosztów z tego tytułu, ponieważ płaci 

tylko za bilety. 

 

   Sekretarz Gminy wyjaśniła, że do ubiegłego roku opiekunowie byli zatrudniani przez urząd 

gminy, obecnie opiekunowie są pracownikami PKS-u. 

 

   Radny Pan Franciszek Rułka nawiązując do nieodpłatnych dodatkowych godzin pracy               

w szkołach, poinformował (na podstawie doniesień prasowych), że nauczyciele mają 

najwyższe pobory w Powiecie. 

 

Na powyższym zakończyła się debata nad niniejszym punktem posiedzenia Komisji. 

 

Ad. 4 Analiza projektów uchwał pod obrady XV sesji Rady Gminy Brańsk: 

 (Oryginały projektów uchwał znajdują się przy Zarządzeniu Nr 207/2020 Wójta Gminy Brańsk 

z dnia 12 października 2020r. w sprawie przygotowania projektów uchwał pod obrady XV sesji 

Rady Gminy Brańsk) oraz wniosku Wójta Gminy Brańsk  z dnia 16.10.2020r. o wprowadzenie                   

do porządku obrad najbliższej sesji Rady Gminy Brańsk projektu uchwały w sprawie zmian        

w budżecie gminy na 2020 rok). 

 

1) projekt uchwały w sprawie przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

jest Gmina Brańsk oraz warunków korzystania z tych przystanków 

 

    Pani Weronika Sztejniec Kier. Ref. RO przedstawiła projekt uchwały z uzasadnieniem,            

z którego wynikało, że  celem podjęcia uchwały jest konieczność utworzenia dodatkowego 

przystanku dla uczniów z miejscowości Mień, uczęszczających do Szkoły Podstawowej            

im. por. Izydora Kołakowskiego w Domanowie. Droga uczniów z początku wsi do obecnego 

przystanku wynosi ponad 1,3 km. i zajmuje uczniom około 20 minut. W trosce                                   

o bezpieczeństwo uczniów podjęto decyzję o utworzeniu dodatkowego przystanku przy ulicy 

Brata Alberta w Mniu. 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska poparła inicjatywę dodatkowego 

przystanku w Mniu, ze względu na zamknięcie szkoły podstawowej w br. a przede wszystkim 

ze względu na bezpieczeństwo dzieci. 

 

   Wójt Gminy poinformował, że 5 lat wstecz przystanków nie było, oprócz tych PKS-u, 

obecnie w każdej wsi, nawet z których dzieci nie dojeżdżają do gminnych szkół, są przystanki 

wykonane przez pracowników gminy. 

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że należałoby postawić jeszcze jeden 

przystanek w Kiersnowie przy drodze powiatowej oraz o tym, że autobus robi jeden kurs prawie 

pusty. 

 



   Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że postawienie przystanku lub umieszczenie innych 

urządzeń w pasie drogowym drogi powiatowej wymaga uzgodnień i wiąże się z opłatami za 

zajęcie pasa drogowego. Natomiast jeżeli ktoś z mieszkańców użyczyłby miejsca na swojej 

nieruchomości, to sprawę można rozważyć. Jeśli chodzi o kurs pustego autobusu, również 

należy wszystko sprawdzić i ustalić ze szkołami w Chojewie i Holonkach odnośnie kończenia 

zajęć.  

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska poinformowała, że ustalenie planu 

zajęć w szkole jest czasami bardzo trudne, ponieważ nauczyciele obecnie uczą w kilku 

szkołach. Nauczyciele nieraz wykazuję dużo inicjatywy,  zdarza się tak, że przyjeżdżają do 

szkoły na godz. 7:00 i rozpoczynają zajęcia 7:10, aby dzieci z jednej grupy nie musiały jeden 

dzień w tygodniu zostawać po ośmiu godzinach a reszta na nie czekać. Dzieci z Brzeźnicy czy 

z kol. Popławy i tak wracają do domu ok 16, gdzie w okresie jesienno-zimowym jest już 

ciemno. 

 

Wobec zakończenia dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 8 członków Komisji RGOBiT, projekt uchwały stosunkiem 

głosów:  „za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 został zaopiniowany pozytywnie. 

 

2) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku Sołectwa 

Pasieka dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2021 roku: 

 

   Skarbnik Gminy przedstawiła w kolejności: pierwszy wniosek Sołectwa Pasieka                           

o wykorzystanie środków Funduszu Sołeckiego w 2021r oraz odpowiedź Wójta Gminy 

odrzucającą wniosek. 

 

 Wójt Gminy wyjaśnił, że wpłynął wniosek sołectwa, do którego dołączono ofertę na zakup        

6 wykaszarek do trawy, gdzie w sołectwie jest 6 gospodarstw. 

 

   Przewodniczący posiedzenia Pan Marek Brzozowski podsumował przedstawione informacje, 

zwracając uwagę (z punktu widzenia gminy i innych sołectw) na brak zasadności zakupu takiej 

liczby kosiarek do jednego Sołectwa. W związku z tym zaapelował o podjęcie takich działań 

„w literze prawa” aby zakupy nie doszły do skutku.  

 

  W tym miejscu inspektor Biura Rady zwróciła uwagę radnych, na brak podstaw prawnych do 

odrzucenia ponownie uchwalonego wniosku Sołectwa Pasieka, ponieważ na tym etapie spełnia 

on warunki określone w ustawie o funduszu sołeckim. Natomiast Rada Gminy ma możliwość 

odrzucenia wniosku przy uchwalaniu budżetu, w przypadku gdy zamierzone przedsięwzięcia 

nie spełniają warunków albo formalnych wymogów ustawowych. 

 

  Wobec zakończenia dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

  W głosowaniu wzięło udział 8 członków Komisji RGOBiT, projekt uchwały stosunkiem 

głosów:  „za” 7, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -1 został zaopiniowany pozytywnie. 

 

3) projekt uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu pn.: "Rozwój e-usług          

w gminach Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego" w ramach 



Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata          

2014-2020 

 

   Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, poinformowała, że 

Projekt będzie realizowany tylko i wyłącznie w przypadku pozyskania środków zewnętrznych.    

Natomiast niezależnie od tego, gmina musi unowocześniać swoje przestarzałe systemy 

informatyczne. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

  W głosowaniu wzięło udział 8 członków Komisji RGOBiT, projekt uchwały stosunkiem 

głosów:  „za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 został zaopiniowany pozytywnie. 

 

 

4) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

 

Skarbnik Gminy Pani Monika Dygas poinformowała, że w związku z koniecznością 

rozdzielenia zadania pn.:”Zakup betonomieszarki, ładowarki   i maszyn, zakup i montaż wagi” 

na poszczególne zadania oraz przyjęciem środków finansowych z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych na finansowanie realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych, w tym 

z przeznaczeniem na zakup i dostawę układarki do poboczy,  należy dokonać stosownych zmian 

w budżecie gminy na 2020r.  

Wójt Gminy wyjaśnił, ze zakup powyższych maszyn był planowany w całości, ze względu na 

brak możliwości zakupienia wszystkich maszyn razem, zadanie należy rozdzielić. Jeśli chodzi 

o układarkę do poboczy, będzie ona niezbędna przy wykonywaniu dróg z betonu. 

   Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

  W głosowaniu wzięło udział 8 członków Komisji RGOBiT, projekt uchwały stosunkiem 

głosów:  „za” 8, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 został zaopiniowany pozytywnie. 

 

   Po analizie wszystkich projektów uchwał Komisja wydała pozytywną Opinię Nr 26/2020        

w sprawie projektów uchwał pod obrady XV Sesji Rady Gminy Brańsk. (Opinia stanowi  

załącznik do oryginału protokołu). 

 

Ad. 5  Zapytania i wolne wnioski: 

 

 inspektor Biura Rady Gminy poinformowała, że sesja planowana jest na dzień                  

28 października 2020r. 

 

 Wójt Gminy zwrócił się do Radnego Pana Marka Kadłubowskiego, aby mieszkańcy 

poszukali miejsca pod przystanek dla dzieci. 

 

 Sekretarz Gminy zwróciła się z apelem o udział w Spisie Rolnym, ponieważ mało osób 

dokonało tego obowiązku. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował, że aplikacja do samo spisu nie została 

uruchomiona w zapowiadanym terminie a za niedopełnienie obowiązku grozi kara pieniężna, 

natomiast za składanie fałszywych zeznań grozi kara pieniężna lub 2 lata więzienia. 



   Inspektor Biura Rady dodała, że w aplikacji do Spisu Rolnego, od momentu uruchomienia 

formularza należy go wypełnić w ciągu 14 dni, bo po tym terminie zostanie zablokowany.  

 

Ad. 6 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodniczący Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu Pan Marek Brzozowski o godz. 915 

zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/ Alina Adamczyk 

                                                                                               Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                           /-/ Marek Brzozowski 

 

 

        


